
Protokół Nr 10/15

z posiedzenia Komisji Oświaty,Kultury i Sportu, które odbyło się 
w dniu  22.09.2015 r. godz. 8.30 sala  w Szkole Podstawowej  Nr 3
ul. Mokra 28/34 w Pabianicach.

Posiedzeniu przewodniczyła- Katarzyna Miękina – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad  i  protokołu Nr 9/15 z 27.08.2015r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian  budżetu miasta Pabianic 

na 2015 rok – proj. Nr 2.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta 

Pabianic na 2015 rok – proj. Nr 6.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian  budżetu miasta Pabianic 

na 2015 rok – proj. Nr 7.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta 

Pabianic na 2015 rok – proj. Nr 11.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla 

Miasta Pabianic – proj. Nr 1.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla 

Miasta Pabianic – proj. Nr 2.
8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla 

Miasta Pabianic – proj. Nr 3.
9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   przyznania Nagrody Rady 

Miejskiej w Pabianicach dla najzdolniejszych uczniów, mieszkańców Gminy 
Miejskiej Pabianice.

10. Sprawy różne.
11. Wizytacja placówki – Szkoła Podstawowa nr 3.
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Ad.1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina- zapytała czy są uwagi do porządku.
Nie było.
Przewodnicząca Komisji Katarzyna Miękina- zapytała czy są uwagi do protokołu 
Nr 9/15 z 27.08.2015r. Nie było, przyjęto.

Ad.2
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian  budżetu miasta Pabianic na
2015 rok – proj. nr 2   ( zał. nr 2) ;
Skarbnik Anna Łosiak- dot. kwoty  5.000 zł. Zwiększenie planu dotacji dla Miejskiej
Biblioteki Publicznej o kwotę 5000 wynika z podpisania aneksu do porozumienia z
Powiatem Pabianickim w sprawie  powierzenia  w 2015 roku  Miejskiej  Bibliotece
Publicznej  im.  Jana  Lorentowicza  w  Pabianicach  zadań  Powiatowej
Biblioteki Publicznej dla Powiatu Pabianickiego. W związku z powyższym aneksem
dotacja na  zadania  Powiatowej  Biblioteki  Publicznej  dla  Powiatu  Pabianickiego
wzrasta  z  55.000  zł  na 60.000  zł.   Zwiększenie  planu  dotacji  dla  Gmin  Łask,
Pabianice i Aleksandrów Łódzki oraz Miasta Stołecznego Warszawy związane jest
ze  zwrotem przez  Miasto  Pabianice  wydatków ponoszonych  przez  te  jednostki
samorządu na dotowanie niepublicznych przedszkoli do których uczęszczają dzieci
zamieszkałe w Mieście Pabianice. Zgodnie z ustawą o systemie oświaty, jeżeli do
przedszkola  niepublicznego  uczęszcza  uczeń  niebędący  mieszkańcem  gminy
dotującej  to  przedszkole,  gmina której  mieszkańcem jest  uczeń pokrywa koszty
dotacji,  a  w  przypadku  przedszkoli  publicznych,  koszty  wychowania
przedszkolnego.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta Pabianic na
2015 rok – proj. nr 6.     ( zał. nr 3) ;
Skarbnik Miasta Anna  Łosiak - dot. kwoty 17.400 zł. W związku z oszczędnościami
na zadaniu inwestycyjnym pn."Przebudowa istniejącego budynku II oddziału Żłobka
Miejskiego  w  Pabianicach  II  etap  uzyskane  środki  przeznacza  się  na:  zakup
przechylnych kotłów parowych do kuchni szkolnej w SP Nr 17 - 9.800 zł; zakup
nowej zmywarki do naczyń w PM Nr 6 - 5.600 zł.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian  budżetu miasta Pabianic na
2015 rok – proj. nr 7     ( zał. nr 4) ;
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Skarbnik  Miasta  Anna   Łosiak -  dot.  kwoty  8.373,84  zł. W  związku  z
oszczędnościami na zadaniu inwestycyjnym pn."Przebudowa istniejącego budynku
II oddziału Żłobka Miejskiego w Pabianicach II etap” uzyskane środki przeznacza
się  na  realizację  zadania  „Zakup  specjalistycznego  sprzętu  ratowniczego  oraz
sprzętu do usuwania skutków powodzi i zalań”.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta Pabianic na
2015 rok – proj. nr 11     ( zał. nr 5) 
Skarbnik Miasta Anna  Łosiak- dot. kwoty 4.750 zł.  W związku z oszczędnościami
na zadaniu inwestycyjnym pn."Przebudowa istniejącego budynku II oddziału Żłobka
Miejskiego  w  Pabianicach  II  etap”  uzyskane  środki  przeznacza  się  na  zakup
wyparzacza na potrzeby stołówki szkolnej w Gimnazjum nr 2.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.6
Zaopiniowanie projektu  uchwały    w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla Miasta
Pabianic – proj. Nr 1     ( zał. nr 6) 
Przewodniczący  Rady  Andrzej  Żeligowski  –  Wniosek  o  nadanie  dla  II  Liceum
Ogólnokształcącego w Pabianicach tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic złożony
został przez Stowarzyszenie Absolwentów i Przyjaciół II LO w dniu 29 lipca 2015 r.
II liceum Ogólnokształcące im. Królowej Jadwigi w Pabianicach obchodzi w 2015
roku  100  lecie  swojego  powstania  i  przez  te  minione  lata  wykształciło  tysiące
absolwentów, z których wielu pełniło  oraz pełni  w naszym kraju odpowiedzialne
funkcje w gospodarce, kulturze oraz samorządach wszystkich szczebli.  Wniosek
został  pozytywnie  zaopiniowany  na  posiedzeniu  Kapituły  opiniującej  wnioski  do
tytułu Zasłużony dla Pabianic na posiedzeniu w dniu 18 sierpnia 2015 r.  Uroczyste
nadanie odbędzie się w dniu obchodów 100 lecia szkoły w dniu 10.10.2015r.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.7
Zaopiniowanie projektu  uchwały    w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla Miasta
Pabianic – proj. Nr 2     ( zał. nr 7) 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski – Wniosek o nadanie Panu Zbigniewowi
Kowalczykowi  tytułu  Zasłużony  dla  Miasta  Pabianic  został  złożony  do  Rady
Miejskiej  w  Pabianicach  przez  Radę  Podregionu  NSZZ  ,,Solidarność”  w
Pabianicach. Działania NSZZ ,,Solidarność” mające na celu uhonorowanie osób,
które  swoje  życie  poświęcili  na  rzecz  wspierania  dążeń  wolnościowo-
demokratycznych  Polaków,  wpisują  się  w  obchody  XXXV  rocznicy  istnienia
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związku.  Śp.  Zbigniew  Kowalczyk  (1950-2013)  był  wieloletnim  działaczem
NSZZ ,,Solidarność” W okresie 1980-1981 współtwórca struktur ,,Solidarności” w
Pabianicach. Po wprowadzeniu 13 grudnia 1981 r. stanu wojennego zorganizował,
w  ramach  protestu,  strajk  w  Pabianickiej  Fabryce  Narzędzi.  Po  zmianach
ustrojowych w 1989 roku organizator  a  następnie  przewodniczący odnowionych
struktur ,,Solidarności”  w swoim zakładzie.  Od 1989 r.  wiceprzewodniczący, a w
latach  1995  -2013  Przewodniczący  Komisji  Lokalnej  NSZZ  ,,Solidarność”  w
Pabianicach.  Działacz  Akcji  Wyborczej  Solidarność.  Wieloletni  Przewodniczący
Rady Nadzorczej w Pabianickiej  Fabryce Narzędzi PAFANA S.A. w Pabianicach.
Wniosek  był  przedstawiony  i  szczegółowo  omawiany na  posiedzeniach  kapituły
opiniującej wnioski do tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic.  W dniu 18 sierpnia
2015  r.  Kapituła  zaopiniowała  wniosek  pozytywnie,  rekomendując  tym  samym
podjęcie niniejszej uchwały przez Radę Miejską w Pabianicach.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.8
Zaopiniowanie projektu  uchwały    w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla Miasta
Pabianic – proj. Nr 3     ( zał. nr 8) 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski – Wniosek o nadanie Panu Henrykowi
Marczakowi tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic został złożony do Rady Miejskiej
w  Pabianicach  przez  Radę  Podregionu  NSZZ  ,,Solidarność”  w  Pabianicach.
Działania  NSZZ ,,Solidarność”  mające na celu  uhonorowanie osób,  które swoje
życie  poświęcili  na  rzecz  wspierania  dążeń  wolnościowo-demokratycznych
Polaków,  wpisują  się  w obchody XXXV rocznicy istnienia  związku.  Pan Henryk
Marczak to wieloletni działacz NSZZ Solidarność, nieprzerwanie od 1980 roku. W
okresie  1980-1981  współtwórca  struktur  związku  na  terenie  Pabianic.  Od
wprowadzenia  13  grudnia  1980  r.  do  1989  r.  działacz  podziemnych  struktur
,,Solidarności”  na  terenie  Pabianic.  W  1983  r.  więzień  polityczny.  Kronikarz  i
dokumentalista dziejów NSZZ ,,Solidarność” na ternie regionu łódzkiego. W latach
1992-2010  Sekretarz  Zarządu  Ziemi  Łódzkiej  NSZZ  ,,Solidarność”.  Wiceprezes
Stowarzyszenia  ,,Związek  Weteranów  Trzeciej  Konspiracji”  w  Łodzi.  Członek
Fundacji  ,,Polska  się  Upomni”.  Członek  Klubu Historycznego im.  Stefana Grota
Roweckiego w Pabianicach. 
Wniosek  był  przedstawiony  i  szczegółowo  omawiany na  posiedzeniach  kapituły
opiniującej wnioski do tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic. W dniu 15 września
2015  r.  Kapituła  zaopiniowała  wniosek  pozytywnie,  rekomendując  tym  samym
podjęcie niniejszej uchwały przez Radę Miejską w Pabianicach.
Przewodniczący -poinformował, że  na posiedzeniu Kapituły odbyła się dyskusja
dot. zmiany regulaminu przyznawania tytułów. Bardziej wnikliwie i dogłębnie należy
analizować wnioski  bez udziału wnioskodawców.

Radna Małgorzata Biegajło- zgadza się,  bo tytuły powinny być godne i nadawane
osobom naprawdę zasłużonym.
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Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–7, przeciw-0, wstrzymało się
-1. Przyjęto.

Ad.9
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie       przyznania Nagrody Rady Miejskiej w
Pabianicach  dla  najzdolniejszych  uczniów,  mieszkańców  Gminy  Miejskiej
Pabianice.     ( zał. nr 9) 
Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski –Na podstawie pkt. IV ppkt. 6 uchwały Nr
IX/92/07 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia  30 maja 2007 r. w sprawie przyjęcia
Regulaminu Przyznawania Nagrody Rady Miejskiej dla najzdolniejszych uczniów,
mieszkańców Gminy Miejskiej Pabianice, Rada Miejska w Pabianicach w terminie
do 30 września każdego roku podejmuje uchwałę w sprawie przyznania nagrody.
Na posiedzeniach w dniach 2 i 7  września 2015 r. Komisja Konkursowa dokonała
oceny  32  zgłoszonych  wniosków  pod  względem  formalnym  i  merytorycznym,
rekomendując Radzie Miejskiej w Pabianicach przyznanie 8 nagród jednorazowych
w wysokości 1100 zł. 

Przewodnicząca  Komisji  Katarzyna  Miękina-  przewodnicząca  komisji  opiniującej
wnioski, poinformowała jak przebiegała praca komisji i  jak oceniono wnioski.

Radny Tadeusz Feliksiński- zapytał jacy uczniowie zostali wytypowani w dziedzinie
sportu- jaka dyscyplina sportu,  a jacy w dziedzinie nauki ?

Radna  Zofia  Kriger-  Kozłowska-uczniowie  są  z  podstawówek  i  gimnazjum,  ze
średnią  ocen-  6,  wytypowani  uczniowie  otrzymali   pkt.  20.Część  dzieci  była
wszechstronna i miała osiągnięcia  w dziedzinie nauki i sporcie.

Radna  Małgorzata  Biegajło-  poprosiła  o  bliższe  informacje  o  wytypowanych
uczniach.

Radna Grażyna Wójcik – regulamin przyznawania nagród powinien być zmieniony,
gdyż  nie  jest  zbyt  dobry.  Uczniowie  z  osiągnięciami  w  sporcie  czy  dziedzinie
artystycznej wcale nie muszą mieć dużych osiągnięć w nauce. Wyniki może mieć
średnie, a być świetnym sportowcem.

Radna  Małgorzata  Biegajło-  poprosiła  o  przedstawienie  kandydatur  chciałaby
wiedzieć jakie to są osoby i jakie mają osiągnięcia. 

Przewodnicząca  Komisji  Katarzyna  Miękina  –  nie  ma  tu  dokumentów  z  prac
komisji, przedstawi taką informację na sesji. Prace nad zmianą regulaminu planuje
zacząć od stycznia.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–8, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.
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Ad.10
spraw różnych – nie było.

Ad.11
Dyrektor szkoły   Waldemar Flajszer – szkoła nr 3 jest największą szkołą w mieście,
ponad 1000 dzieci i 110 pracowników. Jest 40 klas, w samych klasach 1-2 jest 500
osób.
Świetlica ma 7 sal, z których korzysta 400 dzieci. Mają 35 klasopracowni.
Zgodnie  z  zaleceniami  Sanepidu  wyremontowano  toalety   i  będzie  to  robione
sukcesywnie. Placówka posiada własną brygadę remontową  dzięki temu są niższe
koszty remontu np. koszt wykładziny z wylewką robiony przez firmę to 130 zł/m2,
natomiast  robiony przez brygadę to  70-75  zł/  m2,  dzięki  temu szkoła  ma duże
oszczędności, szkoła ma 1 ha podłóg.
Dużym problemem jest brak wylotu ewakuacyjnego na zapleczu szkoły. Wykonanie
tego  po  nasypie  to  koszt  60-80  tys  zł.  Każdorazowy  wjazd  sprzętu  ciężkiego
dewastuje chodnik.
Przy szkole jest Orlik, który  działa bez przerwy 12 m-cy, nie możemy nic robić przy
Orliku, jak nie będziemy mieli tych wlotów ewakuacyjnych. Bardzo prosi, aby nie
wycinać tej inwestycji z budżetu.
W szkole udało się, że nie ma dwóch zmian, dzieci  chodzą na godz. 10.00 i lekcje
są nie później niż do 15.00. Świetlica pracuje od 7- 17.00.

Radny Tadeusz Felikisński-  zapytał ile jest klas pierwszych, ile jest 6-cio latków.
Czy Orlik jest integralną częścią szkoły.
Dyrektor Waldemar Flajszer-  mamy 9 oddziałów klas pierwszych, 10 klas drugich.
Około 53 % stanowią 6-cio latki.
Orlik  jest  integralną  częścią  szkoły  ale  jest  otwarty  dla  osób  z  zewnątrz
ogólnodostępny,  wchodzi  w  majątek  szkoły,  jego  koszty  są  kosztami  szkoły.
Obłożenie jest całkowite od  godz.15-21.00.
Sale gimnastyczne też mają pełne obłożenie, mała sala została wyremontowana po
25 latach.

Przewodniczący Rady Andrzej Żeligowski- zapytał ile pieniędzy miasto dopłaca do
oświaty.

Naczelnik Waldemar Boryń- miasto dopłacało 8-10 mln zł, subwencja pokrywa 75-
78% potrzeb.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak – zapytała czy szkoła pobiera opłaty za wynajem sal.

Dyrektor W. Flajszer- generalnie tak , choć np. od PTC i innych stowarzyszeń nie
są pobierane opłaty. Zgodnie z umową Orlik przez 7 lat musi być bezpłatny, zostało
jeszcze 2 lata, a potem korzystanie z niego będzie płatne.

Skarbnik  Anna Łosiak-  czy są  pobierane opłaty  nawet  jeśli  to  jest  symboliczna
złotówka.
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Dyrektor W. Flajszer- opłaty są pobierane zgodnie z umową całoroczną.

Naczelnik Waldemar Boryń- od wielu lat kluby sportowe trenując dzieci w szkołach
nie czerpią zysków, trenują za darmo np. PTC i wtedy nie płaci za salę.

Skarbnik Anna Łosiak- tak, ale te kluby dostają dotację.

Radny Tadeusz Feliksiński- tak ale jest to na utrzymanie obiektów, media np. PTC
ma swoje obiekty.

Radny Wojciech Wójtowicz- zapytał jaki jest okres karencji Orlika.

Naczelnik Waldemar Boryń- jest to 7 lat, miasto dołożyło 70 %.

Wizytacja placówki.
Członkowie komisji  obejrzeli  budynek szkoły,  nowo powstały plac zabaw Nivea i
boisko  Orlik.

Nagranie CD – zał. Nr 10.
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 11.00

Protokółowała:              Przewodniczyła:

   Monika Ludziejewska                               Katarzyna Miękina 
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